
Protokół Nr 73/2023 
z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Miasta Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

z dnia 28 grudnia 2023 r. 
 
 
Obrady Komisji otworzył Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – Kamil Stelmasik 
stwierdzając quorum na podstawie listy obecności (w załączeniu).  
 
Posiedzenie Komisji odbyło się w siedzibie Urzędu Miasta, rozpoczęło się o godz. 13.40. 
 
Członkowie Komisji Strategii i Rozwoju Miasta obradowali według zaproponowanego porządku 
obrad (w załączeniu). 
 

Ad I/Opiniowanie projektów uchwał w sprawie: 
 
1) zmieniająca uchwałę w sprawie połączenia zakładów budżetowych w zakład budżetowy 

pod nazwą „Zakład Usług Miejskich” w Ostrowcu Świętokrzyskim  
Informacji w przedmiotowym zakresie udzielił p. D. Smoliński, Naczelnik Wydziału Planowania  
i Rozwoju mówiąc, że NFOŚiGW ogłosił nabór wniosków na uzyskanie środków europejskich na 
działalność związaną z gospodarką odpadami. Gmina Ostrowiec będzie ubiegać się  
o dofinansowanie zadania polegającego na zorganizowaniu punktu do selektywnej zbiórki 
odpadów komunalnych – PSZOK, który obsłuży ponad 20 tys. osób. PSZOK już jest w trakcie 
budowy, jednak jeśli ma go poprowadzić ZUM, niezbędna jest zmiana jego Statutu.  
Stąd też dodany został pkt 5 i jest on przedmiotem wniosku o dofinansowanie. Po dokonaniu 
zmiany w Statucie Zakładu zostanie przygotowane stosowne zarządzenie Prezydenta Miasta na 
powierzenie ZUM-owi prowadzenia PSZOK-u. Spełniając warunki Komisji Europejskiej zostaną 
przyznane środki na ten cel. Dotacja z Unii to 9.700 tys., wkład własny ok. 4.200 mln zł, całkowita 
wartość dotacji to kwota 18.204.000 zł. Naczelnik dodał, że akt powierzenia jest dokumentem 
niezbędnym, zarządzeniem zostaną powierzone Zakładowi dwa zadania: prowadzenie  
PSZOK-u oraz mobilnego punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych, czyli MPSZOK-u. 
Pan M. Kałuża, Kierownik Referatu Zieleni dodał, że przepisy są bardzo jasne, kto może 
prowadzić taką działalność – albo gmina poprzez spółki prawa handlowego, albo zakład 
budżetowy.  
Wg p. M. Marca logiczne wydaje się, że taką działalność mogłaby poprowadzić Spółka  
ZUO „Janik”. Czy brano pod uwagę, że teraz ZUM mógłby to poprowadzić czasowo,  
a po uzyskaniu pozwoleń przejęłaby to Spółka ZUO „Janik”. 
Pan D. Smoliński odpowiedział, że wymagałoby to uruchomienia kolejnych procedur ponieważ 
dotyczyłoby to innego podmiotu, poza tym każdy ze wspólników musiałby wyrazić na to zgodę.  
Planowane zakończenie PSZOK-u to III kwartał 2024 r., a od stycznia 2025 r. ZUM rozpocznie 
jego prowadzenie.  
Pan J. Wrona zapytał o biznes plan PSZOK-u, o odpady wtórne, na co p. D. Smoliński 
odpowiedział, że PSZOK będzie miał własny punkt do wtórnego wykorzystania odpadów 
wtórnych. ZUM dzięki temu zostanie doposażony w sprzęt wykorzystywany nie tylko w tym 
Punkcie, będą to m.in. ładowarki, zamiatarki, dźwigi. Ma to też unowocześnić Zakład.  
Pan M. Kałuża dodał, że własny PSZOK to konkurencyjność na odbiór odpadów w mieście,  
która dotychczas była zawężona do określonych podmiotów.  
 
Po zapoznaniu się z powyższymi informacjami, w wyniku głosowania członkowie Komisji Strategii 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali ten projekt uchwały (w załączeniu do protokołu).  

 
2) zatwierdzenia i wyrażenia zgody na przystąpienie i realizację projektu „Ścieżki możliwości. 

Poznajemy świętokrzyskie” w ramach programu regionalnego Fundusze Europejskie dla 
Świętokrzyskiego na lata 2021 – 2027, współfinansowanego ze środków EFS Plus, 
Priorytet 8. Edukacja na wszystkich etapach życia, Działanie 08.05 Wsparcie edukacji osób 
dorosłych 
 



W powyższym zakresie informacji udzieliła p. M. Salwerowicz, Dyrektor MOPS mówiąc,  
że projekt ma na celu wsparcie na rzecz właściwego funkcjonowania w społeczności lokalnej – 
dot. Osiedla Częstocice oraz  bloków socjalnych  przy ul. Rzeczki i ul. Siennieńskiej.  
Pan M. Marzec zapytał o kryteria doboru partnera do tych działań.  
Pani Dyrektor odpowiedziała, że to partner dobiera nas i przez cały okres trwania umowy będą 
prowadzone określone prace w tych dwóch wybranych rejonach.  
Pan M. Czeremcha zapytał, w jaki sposób działa Fundacja (Akademia Inicjatywy i Rozwoju 
z siedzibą w Sudole). Pani M. Salwerowicz poinformowała, że zarządza nią bardzo dobry 
specjalista oraz że realizuje ona takie projekty. Na posiedzenie sesji nadzwyczajnej zostanie 
przygotowany drugi projekt uchwały, również z tą Fundacją, z myślą o osobach wychodzących  
z bezdomności.  
 
Po zapoznaniu się z powyższymi informacjami, w wyniku głosowania członkowie Komisji Strategii 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali ten projekt uchwały (w załączeniu do protokołu).  
 
 
 
Ze względu na wyczerpanie się porządku dnia posiedzenie zakończono o godz. 13.59.  
 
 
 

Protokołowała:  Przewodniczył: 
   

A. Zaleś  Przewodniczący 
  Komisji Strategii i Rozwoju Miasta 
  Kamil Stelmasik 

 


